
BUDAVÁRI
ÖNKORMÁNYZAT VARUNK!

Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Váradiné Naszályi Márta képviselő

Interpelláció

a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat polgármesteréhez 
az Önkormányzat képviselő testületének 2025. február 13-i ülésére

a Dezső utcai minibölcsődék tárgyában

Tisztelt Polgármester Úr!

A Budavári Önkormányzat 300 millió forintot nyert, hogy egy új bölcsődét (3 db minibölcsődét) 

alakítson ki - így a tervek szerint lehetőség nyílt, hogy 2024-től huszonnéggyel több 
kisgyermekről gondoskodjunk a kerületben. A „Bölcsődei nevelés fejlesztése" című pályázaton 
elnyert összegből egy éveken át használaton kívüli patinás épületet, egy korábbi zeneiskolát 
újítottunk fel a Dezső utca 8-as szám alatt. Az épület a Naphegyen, a kerület kisvárosias 
lakóterületi övezetében található - ahová nagy örömünkre szívesen költöznek fiatal párok és 
kisgyermekes családok. A hangulatos kerttel körülvett valamikori villaépület mesebeli kastélyként 
várja majd a legkisebbeket.

A kivitelezés során a legmodernebb szabványokban előírt követelményeknek megfelelő 
anyagokat használunk fel, az épületet energetikailag is felújítjuk. Így a projekttel a kerületünk 

klímacéljainak eléréséhez is hozzájárulunk.

Az I. kerületben évek óta problémát jelent, hogy nincs elég bölcsődei férőhely - a bölcsőde 
kialakításával mi egy 2019. évi választási igéretünket is teljesítettük. Meggyőződésem ugyanis, 
hogy a férőhelyekért folytatott versengés mind a családok, mind az intézmény számára kínos és 
megalázó, ráadásul egyre több család részesíti előnyben az időszakos ellátást és nagy igény van 
a fejlesztő- és játszócsoportok indítására is. Ezt mind csak úgy lehet teljesíteni, hogyha több 
férőhely van, ha elegendő férőhely van.

Az új fejlesztésnek köszönhetően 3 új minicsoportban 24 új bölcsődei férőhelyünk lesz, így akár 
24 családnak fogunk tudni segíteni, hogy a szülők gond nélkül tudjanak dolgozni is a 
gyermeknevelés mellett. A kisebb csoportokkal üzemelő minibölcsődei forma ráadásul 
lehetőséget kínál az inkluzív ellátásra, a speciális fejlesztést igénylő gyermekek fogadására is.

Az elmúlt évben számos család már úgy jelentkezett a kerületi bölcsődébe, hogy ők majd a Dezső 
utcaiba szeretnének menni.



2022 év végén jó ütemben zajlott a pályázás és előkészítés, és a nyertes pályázat birtokában 
megindulhatott a közbeszerzési eljárás a részletes tervezésre és kivitelezésre. Ezért 2023. május 
16-án sajtóközleményben tudathattuk, hogy a megvalósítás szakaszába lép a minibölcsőde 
kialakítása.

Mind az RRF támogatási pályázatok, mind a milliárdot megközelítő közbeszerzési eljárás nagyon 
szigorú szabályok és ütemezés alapján folynak, de a fidesz által az önkormányzatra erőltetett 
közbeszerzési szakértő hibái és a késlekedései miatt több mint egy hónappal később tudtuk csak 
megkötni a kivitelezési szerződést. Ezért is (és más ügyekben tanúsított magatartása miatt is) 
kezdeményeztem az ügyvédi kamaránál etikai-fegyelmi eljárást Barna Orsolya ügyvéd, 
közbeszerzési szakértő ellen.

A munkatársaim erőfeszítéseinek is köszönhetően a bölcsőde építése ütemezetten zajlott. Ahhoz, 
hogy a tervek szerint 2025. január 6-án megnyithasson a bölcsi, arra volt szükség, hogy október 
elejére a kivitelezési munkák elkészüljenek. 2024. szeptember 25-én a kivitelező készre jelentette 
a Dezső utcai bölcsődét, azaz a kivitelező befejezte a munkát és megkezdődhetett a műszaki 
átadás-átvétel. Október 1-én megkezdődött a műszaki átadás-átvétel és tudomásom szerint 
minden feltétel adva volt a használatbavételi engedély megszerzéséhez és hogy a várva várt 
január eleji nyitás megtörténhessen.

Ezek után csodálkozva láttam, hogy a bölcsőde hivatalos átadása nem történt meg, és hogy nem 
mehetnek oda januártól a gyermekek.

Kérdezem ezért Polgármester urat:

• Mi történt az elmúlt 4 hónapban? Milyen eljárási cselekmények történtek?

• Mi akadályozza, hogy a már elkészült épületben megkezdhesse a munkáját a három 
minibölcsőde? Miért nem nyílik meg a bölcsőde?

• Hogyan áll most a minibölcsődék ügye?

• Mikor nyitnak meg a bölcsődék? Mikor mehetnek a gyerekek a bölcsődékbe?

Várom Polgármester Úr megtisztelő válaszát!

Budapest, 2025. február 09.

Váradiné Naszályi Márta 
képviselő


